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Az ebéd utáni program a Kemence 36A erdõrészlet faki-
termelésének megtekintésével folytatódott. A vágásos üzem-
módú kocsánytalan tölgy elegyes bükkös végvágása a jég-
károsítás következtében 90 éves korában, a kármentesítés
során 60% alatti záródás kialakulása miatt történik. 

A záródáshiány következtében kialakult összefüggõ bükk
újulat lehetõvé tette a hatóság által elfogadott erdõterv mó-
dosításának végrehajtását. A technológiát a kialakult helyzet
alakította, a vágásterületen a kidõlt fák ottmaradt tuskói csak
a csörlõs közelítést tették lehetõvé. A kövesúti rakodóra a
forwarder a nyiladékokra elõközelített faanyagot tudta ki-
hordani. 

A fakitermelés megtekintése közben, a délutáni szakmai
program vezetõje, Tóth Gábor gazdasági és termelési vezér-
igazgató-helyettes javaslatára a fahasználati kapacitások
csökkenésének következményeirõl beszéltünk. A résztve-
võk hozzászólásaiból kiderült, hogy ez a probléma az egész
magyar erdõgazdálkodást érinti. Nemcsak a fakitermelési
vállalkozói díjak jelentõs növekedésével kell számolnunk,
hanem sok helyen már most sem a természetvédelmi korlá-
tozások, az erdõterv lehetõségei határozzák meg a kitermel-
hetõ faanyag mennyiségét, hanem a rendelkezésre álló fa-
kitermelõ vállalkozások mennyisége. Megállapítottuk, hogy
az elkövetkezõ évek egyik legfontosabb feladata a keve-
sebb fizikai munkával járó technológiák alkalmazásának fo-
kozása, a fakitermelés feladatának vonzóbbá tétele, a meg-
felelõ szakemberek képzésének fejlesztése.  

A program során csaknem teljeskörûen megismerkedhet-
tünk a Börzsönyben folyó erdõgazdálkodási munkák min-
degyikével, láthattuk az erdõgazdaság sikeres erõfeszítéseit
a problémák megoldásában. 

Ezúttal is köszönjük a remek szervezést, és a tanulságos
programot!  A bemutatott helyszínek és az Ipoly Erdõ Zrt.
szakmai tapasztalatainak ismertetése minden résztvevõ épü-
lésére szolgáltak – továbbá nagyon értékes beszélgetéseket
indítottak el, melyek a hasznos szakmai egyeztetés mellett
a kollégák összetartozását is rendre megerõsítik. 

Nemes Zoltán okl. erdõmérnök, titkár
OEE Erdõhasználati Szakosztály

160 éves az Erdészeti Lapok

A Rába-menti Erdõgazdálkodási és Vadgazdálkodási Helyi
Csoport 2021. november 25-én, Katalin-napján tartotta
Évzáró szakmai nap és továbbképzés elnevezésû rendezvé-
nyét. A rendezvény elején egyperces fõhajtással emlékez-
tünk Szabó Imre és Szarvas Klára elhunyt tagtársainkra. 

Felfokozott érdeklõdés mellett, az újabb járványhullám ár-
nyékában, de töretlen lelkesedéssel, a szakmánk iránti el-
kötelezettséggel és a viszontlátás örömével gyülekeztünk a
Kõrismente Vadásztársaság vadászházában a Vas megyei
Vasegerszegen. A helyszínrõl és a vendéglátásról helyi cso-
portunk elnöke, dr. Szép Tibor gondoskodott, aki a vendég-
látó vadásztársaság elnöke is egyben.

A szakmai érdeklõdést minden bizonnyal fokozta,
hogy szakmai továbbképzésünket a NFK Erdészeti Fõosztá-
lya akkreditált képzéssé nyilvánította. A zömében a magán-
erdõ-gazdálkodásban jogosult erdészeti szakirányítókat
felkaroló helyi csoport tagjai számára érdekesnek és „élet-

bevágónak” tartható elõadások mellett, így a megszerezhe-
tõ szakmai pontok sem voltak elhanyagolhatóak.

Elsõ elõadónk, korábbi elnökünk, Nagy Imre SOE ERTI ku-
tatómérnök, igazságügyi szakértõ volt. A termõföldeken fenn-
álló osztatlan közös tulajdon megszüntetésének erdõgazdálko-
dást érintõ vonatkozásai, a folyamat ismertetése elõadással.

Második elõadónk, az OEE általános alelnöke, Nagy Frigyes
Vince, az AM Erdõgazdálkodási Fõosztály erdészeti szakmai
referense volt, Üzemtervezés-körzeti erdõtervezés, az erdõterve-
zés jelene és jövõje témakörben. A harmadik elõadónk Balogh
Ákos Tamás, az AM Erdõgazdálkodási Fõosztály, Erdészeti
Igazgatási Osztályvezetõje volt, Erdészeti szakirányítás, szak-
irányító vállalkozás, a szakirányító vállalkozásokhoz kötõdõ
erdõgazdálkodási jogcímek elõadással. 

A prezentációk közben érzelmektõl sem mentes interak-
tív véleménycsere alakult ki, a hallgatóság egyes esetekben
hangot adott véleményének az osztatlan tulajdonú erdõke-
zelésrõl, az új szabályozásról, vagy éppen a szakirányító fe-
lelõsségi rendszerének és az alkalmazható szankciók ismer-
tetése közben.

Csoportunkban hagyomány, hogy szakmai összejövete-
lünk egyben családi összejövetel is, ezért míg a férfiak szak-
máztak, az õket elkísérõ feleségek egy külön helyiségben
beszélték meg az elmúlt idõszak történéseit.

A rendezvényen összességében közel 50 fõ vett részt.
Megtisztelte részvételével programunkat a zalai magánerdõs
tagtársak különítménye, az Õrségi Nemzeti Park kollégái, il-
letve egyéb érdeklõdõ szakemberek is. 

Köszönjük elõadóinknak, hogy megtiszteltek bennünket
és értékes elõadásaikkal segítették munkánkat!

Pintér Csaba titkár 
OEE Rába-menti Erdõgazdálkodási és Vadgazdálkodási H. Cs. 
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